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      Protokoll Kommunala pensionärsrådet 
Måndag 13 december 2021, klockan 10.00 – 12.00 

Svenljungasalen Norr, Kommunhuset 

Närvarande 
Tjänstepersoner:  
Elisabeth Hindelius, verksamhetschef 
Liselott Johansson, sekreterare 
 
För socialnämnden:  
Kerstin Göss Lindh (S), ordförande 
 
För PRO:  
Christer Davidsson 
Gunvor Löfqvist 
Vera Ölander 
Mauno Lundin 
Svea Mossberg 
Rosita Svensson 
Gerd Eriksson 
 
För SPF:  
Elsa Lindqvist 
Dan Zarelius 
Kerstin Johansson 
Inger Tholin 
Anita Johnsson 
Kenneth Magnusson 
Stig Svensson 

§ 1 Val av justerare och tid för justering 
Mauno Lundin utses att justera dagens protokoll. 

§ 2 Godkännande av dagordning samt tillägg av övriga frågor 
• Korttidsboende Lysjölid 
• Planändring Klockaregården Toftalyckan 
• Förhindrande av bidragsfusk 
• Sponsring till aktiviteter för personer över 65 år 

§ 3 Uppföljning av föregående mötesprotokoll 
§4 Skyddsutrustning, hur fungerar det idag? Svar lämnas från förvaltning vilka 
rekommendationer som Folkhälsomyndigheten nu meddelat och dessa följer Svenljunga 
kommun. 

§5 Uppdraget att utföra insatsen hjälp med inköp i egen regi inom socialförvaltningen, 
hur går det? Socialförvaltningen kommer att utföra dessa insatser i samverkan med 
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Arbetsmarknadsenheten och KOM-jobb. En pilot startar 1 februari 2022 i södra delen av 
kommunen. 

§6 Fråga om hur nämnden arbetar med antalet personal hos brukare. Svar lämnas att på 
grund av mycket hög sjukfrånvaro samt frånvaro på grund av vård av barn, tampas 
verksamheterna hårt med att få bemanning som täcker vårdbehoven och det påverkar 
även antalet personal hos brukarna. 

§9 Legitimation hos hemtjänsten, har alla det och hur ser ut? Ja alla har det  även 
timvikarier. 
Kontaktpersoner i hemtjänsten; saknas uppgifter om vem man har som kontaktperson 
hos en del brukare. På grund av årets svåra situation med Covid kan missar förekomma. 
Om man inte vet vem man har som kontaktperson är det bra om man säger till. 

§ 4 Besök av Digitaliseringsombuden 
Pensionärsrådet informeras om Digitaliseringsombuden, Annelie Andersson och Jasmina 
Bilajbegovic, uppdrag och vilka digitala hjälpmedel som finns. Frågor ställs om hur 
trygghetslam fungerar, täckning mm. Även hur en tillsynskamera fungerar. Det finns flera 
olika hjälpmedel att tillgå och det går även att skräddarsy efter behov. 

Från den 1 januari 2022 kommer systemförvaltare och digitaliseringsombud att vara 
organiserade under utvecklingsledare/SAS Camilla Emmoth. 

§ 5 Besök av Demensteamet 
Eva-Lena Ivarsson sjuksköterska och Eva Corovic undersköterska ingår  i kommunens 
Demensteam som startade 2019. Teamets arbete grundar sig på Nationella riktlinjer för 
demensvård. Teamet jobbar bland anat med kunskapsutveckling för personal och 
anhöriga, handledning för personalgrupper och individuella stödinsatser. En lokal 
handlingsplan finns för demensvård i Svenljunga kommun. 

Riskfaktorer för att drabbas av demenssjukdom beskrivs och vilka förebyggande 
aktiviteter man kan göra själv. 

En folder med information om Demensteamet lämnas till rådet. 

§ 6 Nuläget i äldreomsorgen, personal, nytt system inom 
hemtjänsten 
Tungt med bemanning i alla verksamheter på grund av hög frånvaro i personalen. 
Ny upphandling av verksamhetssystem som gjordes 2020 ingick även ett nytt 
planeringssystem för de beställda insatserna. Detta system har införts under hösten 
2021. Många fel har upptäckts i införandet och både vår egen organisation samt 
leverantör jobbar hårt dagligen med att lösa alla problem och förbättringar noteras. 

§ 7 Budget 2022 
Socialnämndens budget för 2022 är beslutad av Kommunfullmäktige den 29 november 
och innebär en viss utökning från tidigare år. En tuff framtid väntas då det saknas 
personal som ska utföra ett ökat vårdbehov hos kommunens medborgare. Nya lösningar 
och digital teknik behöver jobbas fram. 

Statliga bidrag riktade till äldreomsorgen under 2021 har använts för att bibehålla 
kommunens kvalitet i äldreomsorgen. 
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§ 8 Aktivitetscentrum Hammarlind  
Aktivitetscentrum har som syfte att minska ensamhet hos äldre. På grund av pandemin 
har öppnandet flyttats fram. Planeringen är att Hammarlind ska öppna under våren 2022. 

§ 9 Hur planeras inför framtida ökat behov av äldreomsorg 
I dagsläget finns inga planer att bygga nya äldreboenden. Ålderskurvan för Svenljunga 
följs noga och det är stora utmaningar att få tillräckligt med personal till verksamheterna 
i framtiden. 
Byggandet av bostäder vid Klockaregården sker av privata fastighetsbolag. 

§ 10 SOL-stödjare och Ung omsorg i Borås kommun- finns 
liknande planer i Svenljunga? 
Från artikel i Borås tidning om att Äldreomsorgen i Borås anställt aktivitetspersonal samt 
ungdomar som gör insatser för äldre. Svar lämnas att även Svenljunga kommun har viss 
extrapersonal/ungdomar på äldreboenden.  Aktivitetssamordnare finns på alla boenden. 

§ 11 Samarbete med Marks kommun angående bostadsanpassning 
Nej, inget samarbete finns med Marks kommun. 

§ 12 Backup vid IT- och strömavbrott 
Planer finns för olika scenarier för driftsstörningar. 

§ 13 Avfallshantering engångsartiklar 
Miljömål har antagits övergripande för kommunen. 

§ 14 Hotbilder mot tjänstemän och politiker 
Handlingsplaner upprättas vid behov finns och stödfunktioner finns. 

§ 15 Matpatrullsguiden  
Förslag lämnas att en enkel guide/enkät kan lämnas till kunder. Kerstin Göss tar denna 
vidare till Samhällsbyggnadsförvaltningen. 

§ 16 Korttidsboende Lysjölid 
Fråga ställs om enheten Måsen ska öppna igen. Svar lämnas att denna enhet i dagsläget 
inte behövs för vård och omsorgsboende. 

§ 17 Planändring Klockaregården och Toftalyckan 
Toftalyckan är såld till en privat aktör ska tas över men när? Svar lämnas att frågan 
hanteras av Svenljunga verksamhetslokaler. Lokadant med planändringen vid 
Klockaregården. 

§ 18 Förhindrande av bidragsfusk 
Förkommer det hos oss till exempel personlig assistans? Svar lämnas att upplevelsen är 
att det inte förekommer. 
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§ 19 Sponsring till aktiviteter för personer över 65 år 
Fråga ställs om det skulle var möjligt att ge en uppmuntran i form av biobiljett, gymkort 
etc. till 65+? Svar lämnas att det är en politisk fråga då det behöver avsättas medel för 
detta. 

 

Liselott Johansson 
Sekreterare 
 

Justeras: 
 

 

Kerstin Göss Lindh  Mauno Lundin 
Ordförande    Pensionärsrådet 
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